
Algemene beschouwingen 2018  Leefbaarder Waalre. 

Mijnheer de voorzitter. 

Voor ons ligt de begroting 2018. Een goed leesbaar stuk,dank aan de opstellers. 

Met de inhoud kan ik niet zo blij zijn. 

De economie begint weer wat aan te trekken en wat gebeurt er ,de begroting wordt 

sluitend gemaakt met een forse ozb verhoging. En dan moet je weten dat met het Rijk is 

afgesproken ,dat de ozb niet met meer dan 1,57% mag stijgen. 

We moeten echter niet vergeten dat met name de gepensioneerden de laatste 7 jaar 

geen pensioen verhogingen meer hebben gehad. De pensioenen staan stil,terwijl de 
gemeentelijke lasten en de zorgkosten steeds maar stijgen. 

Ook de mensen met lagere inkomens hebben moeite om rond te komen en de midden 
inkomens zijn altijd de klos.De inwoners met dure huizen betalen al fors. 

Ik heb in de begroting niet kunnen vinden,dat het college op zoek is gegaan naar 

alternatieven,bijvoorbeeld ambities bijstellen en of bezuinigen. 

Dan ook nog eens een forse verhoging van de afvalstoffenheffing. 

Toen we starten met het scheiden van het afval, werd door het college aangegeven dat 

het scheiden milieuvriendelijk was en dat de kosten omlaag zouden gaan. De 

componenten in het afval leverden geld op,er zat goud in het afval. Welnu, de burgers 

zijn voor het lapje gehouden, de milieuwinst is marginaal en de kosten vliegen omhoog. 

Door de vervuiling van het opgehaalde plastic is het vaak niet herbruikbaar en gaat het 

naar de verbrandingsovens . Onderzoek heeft uitgewezen dat het gescheiden ophalen 

van afval geen of nauwelijks milieuwinst oplevert.Bovendien hebben onze burgers 3,4 of 

5 afvalbakken aan de deur staan en moeten er ook nog bepaalde zaken zelf weggebracht 
worden. 

Neen voorzitter, graag zou ik scheiding van het restafval aan het eind van het proces 
berekend willen zien, dit is in elk geval wel milieuvriendelijk. 

De tuinkorven worden vaak gevuld door bedrijven buiten Waalre. Er wordt op grote 
schaal naast de korven illegaal gestort. College doe hier iets aan. 

Dan hebben we ook nog de soap van de afvalfiets. Het enige voordeel is dat de fiets 2x 
per week aan de deur komt. 

De fiets is regelmatig kapot, de zak voor het restafval is te klein, de hele week hangen er 

plastic zakken aan de lichtpalen en het personeel is duur. Nu wordt bij 265 huishoudens 
het afval met de fiets opgehaald . 

Als je bij 7600 huishoudens langs moet en dan ook nog in de buitengebieden heb je 
minstens 17 fietsen nodig en 22 fte's.  

Nadelen zijn ook nog besneeuwde fietspaden en wegen en het blokkeren van fietspaden 

met name aan de doorgaande wegen. Waar moeten de fietsers door? De drukke 

doorgaande wegen op? 

Dan kom je al gauw op een personeelslast van € 1,2 miljoen. 



De heffingen voor de inwoners zullen dan zeker met 40 % omhoog moeten. 

Leefbaarder Waalre vindt dat onwenselijk en onacceptabel,zeker vanwege de geringe 

milieuwinst. 

De meerjaren ramingen zijn nu al niet sluitend, de wethouder scheept weldegelijk het 
nieuwe college op met te korten. 

En dan staan er nog grote investeringen op de rol. 

€1,7 miljoen voor het ontmoetingscentrum bij de sporthal in Aalst. 

Als je de sloopkosten en de boekwaarde van het Hazzo mee berekend kom je uit op ruim 
2,5 miljoen Euro.Waar halen we dat geld vandaan? 

Laat het Hazzo staan, gebruik de bestaande zaal,zet er een exploitant op, en verhuur de 
overige ruimtes. 

De daardoor minder geplande woningen kunnen dan gebouwd worden op de plaats waar 
het nieuwe ontmoetingscentrum zou komen. 

Meer duurzaam en stukken goedkoper. 

De reconstructie van de Eindhovenseweg  gaat ook € 2,2 miljoen kosten. 

En dan moet er ook nog een busbaan bij, absoluut te weinig ruimte. 

Of..... de 16000 motorvoertuigen moeten dicht langs de woningen gaan razen.Absoluut 

onaanvaardbaar vanwege geluidhinder aan de gevels en schadelijke stoffen zoals 

fijnstof,stikstofoxiden en koolwaterstoffen. 

Nee voorzitter,de Raad heeft besloten bij het vaststellen van het gebiedsakkoord N69, 

om binnen de bebouwde kom in Aalst en ook in Waalre op de traverse een 

vrachtwagenverbod en een 30 km zone in te voeren. Leefbaarder Waalre houdt hier 

onvoorwaardelijk aan vast. En zeg nu niet dat dit onmogelijk is, er zijn voorbeelden 

genoeg waar het wel mogelijk is gebleken. Zie de kern van Heeze en de dorpen in de 
omgeving van de Efteling. 

Het is volstrekt onduidelijk wat de herstructurering van Den Hof gaat kosten,maar gezien 

de plannen ook weer enkele miljoenen. Een weg dwars door het winkelcentrum,dwars 

door de voormalige apotheek is te gek voor woorden.Op andere plaatsen wil men juist 
het verkeer uit de kernen weren. 

Dan nog de sloop van diverse winkels langs de Eindhovenseweg aan Den Hof. 

We zeggen steeds duurzaam te willen zijn, maar gebouwen slopen van 20 jaar oud is anti 
duurzaam. 

Het opwekken van duurzame energie is in Waalre maar mondjesmaat geregeld 2% 

tegenover landelijk 11,8 %, een schijntje natuurlijk.Promoot het installeren van 

zonnepanelen en warmtepompinstallaties  door het verstrekken van renteloze leningen. 
Kost de gemeente niets,want door het schatkistbankieren ontvangen we toch geen rente. 

Ik krijg nog steeds klachten over rattenoverlast. Er zou regelmatig informatie in de 

schakel verschijnen,het wordt toegezegd maar ik lees het niet.Leefbaarder Waalre maakt 



zich grote zorgen over dit probleem, met name kinderen en ouderen kunnen gemakkelijk 

ziek worden.Leefbaarder Waalre wil nog steeds dat de gemeente pro actief gaat 
optreden. Helaas geen cent extra gereserveerd. 

Het ontmoetingscentrum Het Klooster is vanwege de enorm hoge huur van de gemeente 

op de commerciële weg. Dat betekent zeer hoge prijzen voor huur van ruimtes en hoge 

prijzen voor de consumpties. De verenigingen kunnen het niet betalen en zoeken hun 

heil elders. Een zeer slechte zaak voor de exploitatie.Dat kan niet lang goed gaan. 

Cultuur,kunst,museum,muziek en verenigingen komen er bekaaid af in deze begroting er 

is nauwelijks geld voor over, terwijl deze zaken erg belangrijk zijn voor de sociale 

ontwikkeling van kinderen en het weolzijn van de inwoners. Het speelbeleid heeft onze 

instemming,maar ga hier flexibel mee om en breek geen bestaande speeltuintjes af. 

Luister naar de wensen van de inwoners. Kinderen en jeugd staan bij ons hoog in het 
vaandel en daarop mag niet bezuinigd worden. 

Tot slot voorzitter, leefbaarder Waalre komt niet met moties en amendementen. Door 

deze coalitie wordt alles wat van de oppositie komt, altijd weggestemd en soms zelfs 

betiteld als zijnde stemmingmakerij. Triest. 

Mijnheer de voorzitter, 

Vanwege de onnodige lastenverhogingen voor de inwoners en vanwege onzekere 

toekomstige heilloze investeringen zal Leefbaarder Waalre tegen deze begroting 
stemmen. 

Tiny van Tongeren ,fractievoorzitter. 

 

 

 

 

 

 

 

 


